
Синдикат удружених радника 
Е Н Е Р Г Е Т И К Е 
Републике  Српске 
 
Број:   1 – 232 /13 
Дана ,15 .11.2013. 
 

 З А П И С Н И К  
Са 5. редовне сједнице  Главног одбора  Синдиката удружених радника eнергетике 
Републике Српске, одржане дана  12. 11. 2013. године у Бања Луци  са почетком  у  
10,00 часова  (просторије Синдиката). 
 
Присутни чланови Главног одбора : 

1. Слободан Остојић                     предсједник СУР енергетике РС 
2. Жељко Тепавчевић                  предсједник СО „ РиТЕ  Гацко“   Гацко 
3. Зоран Мићановић                     предсједник СО „РиТЕ Угљевик“ Угљевик 
4. Лазо  Вукановић                        предсједник  СО  „ ХЕТ „   Требиње 
5. Жељко Стојичић                        предсједник  СО  „ ХЕ на Врбасу „  М. Град 
6. Небојша  Бјелица                       предсједник  СО  „ ХЕ на Дрини „  Вишеград 
7. Ристе Рогић                                предсједник  СО  „ Електрокрајина „ Б. Лука 
8. Бранислав Секулић                    предсједник СО „ Електро Бијељина „Бијељина 
9. Горан  Вујовић                            предсјед.  СО „ Електорхерцеговина „Требње 
10. Кораљка Марков-Ковачевић   предсједник  СО „МХ  ЕРС  МП“  Требиње 
11. Ђорђе  Цвјетковић                    предсједник  СО   Рафинерија нафте Брод 
12. Бранко  Рађеновић                    предсједник  СО „Нестро Петрол „  Бања Лука 
13. Миливоје Југовић                          предсједник СО „Електродистрибуција“ Пале 
14. Бранислав Копрена                      предсједник СО „Електропренос“ Бања Лука 
15. Златко Танасић                             предсједник СО „Рафинерија уља“ Модрича 
16. Зоран Деспотовић                        предсједник СО „Крајнапетрол“ Бања Лука 
17. Обрад Симић                                   предсједник СО „Електро Добој“ Добој 

 
Сједници је присуствовао Обрад Белензада, предсједник Конфедерације 
синдиката РС, те чланови Одбора за колективно преговарање, Драган Голић и 
Радомир Анђелић. Сједници није присуствовао Анђелко Мандић, члан Одбора за 
колективно преговарање 

 
Сједницом Главног одбора, предсједавао је Слободан Остојић, предсједник СУР 
енергетике  РС  на чији приједлог је допуњен Дневни ред са тачком 2. 
(Информација о актуелностима у СО), који је једногласно усвојен. 
 

Дневни  ред : 
 
1 .  Разматрање и усвајање: 

а) записника са 4. сједнице Главног одбора, 
б) информација о провођењу одлука и закључака. 

2 .  Информација о актуелностима у СО: 
а) електропривредне дјелатности, 
б) нафтне дјелатности. 

3 .  Разматрање радног текста Закона о раду: 
а) упознавње са ставовима Предсједништва синдиката. 
б) упознавање са приједлозима Уније послодаваца РС, 
в) утврђивање ставова и приједлога за преговоре са социјалним 
партнерима. 
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4 .  Рјешавање пристиглих захтјева. 
5 .  Друга текућа питања. 

 
 
А.Д. 1.  
 
а) Записник са 4. сједнице Главног одбора је једногласно усвојен. 
б) Душан Врховац је информисао чланове ГО о донешеним одлукама са 
предходног састанка (одлука о именовању потпредсједника, првог 
потпредсједника, о радно-правном статусу потпредсједника Синдиката), о 
релизацији одлука о набавци основних средстава, набавци лап-топ рачунара, као и 
о реализацији одлука о новчаним помоћима које је донио ГО на предходној 
сједници. 
 
А.Д.2. 
 
а) Зоран Мићановић је информисао одбор о садашњем стању у „РиТЕ Угљевик“. СО 
остаје при својим ставовима око додјеле концесија. Немамо тачне информације да 
ли је потписан концесиони уговор око додјеле рудног налазишта „Угљевик Исток“. 
И даље планирамо своје активности, о чему ћемо редовно обавјештавати Главни 
одбор. Предлажем да се покрене иницијатива око формирања Фондова 
солидарности у свим предузећима на нивоу ЕРС-а. Очекујемо и обећани састанак 
са министром фианансија РС, као и организовање емисије на некој од телевизија 
на којој би тема била проблематика око додјеле концесија у „РиТЕ Угљевик“. 
Жељко Тепавчевић је информисао одбор о смјени в.д. директора у „РиТЕ Гацко“. 
Након организованих протеста радника, директорица ЕРС-а је договорила 
састанак са делегацијом СО. На састанку смо се успјели договорити да се потпише 
документ о формирању Комисије за избор директора, и надамо се да ће коначно 
бити изабрано руководство „РиТЕ Гацко“. Састанак је био конструктиван, и 
успјели смо изнијети све проблеме које имамо у предузећу. Захваљујемо се и 
централи Синдиката на писаној подршци коју сте нам упутили. Исплаћен је и бон 
за струју, а синдикат је успио да обезбједи и зимницу за раднике. 
Небојша Бјелица је изнио информације са одржаног састанка Колегија директора, 
на коме је било ријечи о смjерницама и Плану  за идућу годину са акцентом  на 
цијени рада. Речено је да Планом за следећу годину није планирано повећање 
цијене радa. Одржали смо и састанак  са  колегама из СО  „РиТЕ Угљевик“ којем је 
присуствовао и директор предузећа. Директор је навео да  је у Споразуму о 
пословно техничкој сарадњи са Комсар енерџијем договорено да уколико 
садашњој термоелектрани буде потребна додатна количина угља за несметан рад 
до 2039. године, да може да уђе на коп који је припао Kомсару. Требамо да и даље 
пратимо развој ситуације у „РиТЕ Угљевик“. 
 
Бранислав Секулић: Одржали смо састанак са новом Управом ( изабрана су два 
нова директора). На састанку је обећано да ће бити исплаћене све обавезе по КУ. 
Разговарано је и о формирању Фонда солидарности у нашем предузећу, као и 
помоћи око рехабилитације радника. 
 
Небојша Бјелица је истако да се ради на томе да се разговара са директорицом ЕРС-
а око формирања Фондова солидарности и начину финансирања .Желимо да 
Управа ЕРС-а направи принципе и правила о фонду солидарности и да он буде 
универзалан за сва предузећа.  
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Бранислав Копрена је истакао да у предузећу нема никаквих значајних промјена. 
Сматра да би и СО требала покушати да формира Фонд солидарнасти на нивоу 
предузећа. 
 
б)Златко Танасић је информисао одбор о актуелностима у нафтној индустрији. 
Договарани су састанци у Оптима групи око отворених питања.  
Ђорђе Цвјетковић: одржали смо састанак са Управом предузећа око информација 
које се у задње вријеме појављују у јавности око продаје обе рафинерије. Управа  је 
рекла да нема инфорамција о продаји и показала нам план производње за 
2014.годину који гарантује даљњи рад. Поштују се сва права из ПКУ и око тога 
нема проблема. 
Зоран Деспотовић је информисао о стању у „Крајинапетролу“. Синдикат је успио 
издејствовати исплату другог дијела регреса. Направљен је план пословања за 
следећу годину за којег сматрамо да је деструктиван за предузеће. Треба нставити 
активности око састанка са ресорним министром и предсједником Владе да се 
разговара о проблему приватизације. Користићемо све видове борбе да би 
очували наше предузеће и радна мјеста. 
Бранко Рађеновић: Послодавац је звао синдикат на разговор што нас је јако 
изненадило. Почеле су да стижу пресуде у споровима гдје су радници тужили 
предузеће, па је управа почела да рјешава проблеме на које већ дуго указујемо 
(исплата јубиларних награда, корекција коефицијената и сл). 
 

А.Д. 3. 

 

Предсједник Слободан Остојић, Златко Танасић, Зоран Деспотовић и Душан 
Врховац су информисали Главни одобор о одржаном састанку са Ранком Мишић, 
предсједницом ССРС о новом Закону о раду. Савез Синдиката се оштро противи 
доношењу новог Закона о раду и категорично га одбијају. Оно око чега смо се 
усагласили јесте да је ово заједнички проблем и да се новим законом умањују 
постојећа права радника. Битно је утврдити са које позиције ми требамо да 
дјелујемо, са позиције енергетике или Конфедерације синдиката. Савез је 
покренуо и кампању око прикупљања потписа против новог закона. 
 
Обрад Белензада, предсједник Конфедерације синдиката РС изнио је свој став око 
новог Закона о раду те изразио опредјељење да су разговори и преговори једино 
рјешење. 
Колега Белензада се осврнуо и на његове контакте са представницма Уније 
удружења послодавца који су већ изразили спремност да и са нама – 
Конфедерацијом синдиката разговарају о свим питањима, а нарочито, за нас 
спорним приједлозима послодаваца. Такође сматра да сви заједно морамо 
учинити напор и уз ангажовање наших истакнутих чланова, стучних и искусних 
преговарача покушамо доћи до најбољих рјешења, увијек водећи рачуна о 
заштити нивоа достигнутих права. 
Кратко се осврнуо на ставове Савеза синдиката РС те дао оцјену да није сигуран у 
искреност колега из Савеза, поготово зато што се на већину чланства СС РС не 
односи овај закон, јер су они најважнија радничка питања већ препустили да 
влада уређује законима а не колективним уговорима. Изнио је и властито 
опредјељење по коме морамо обезбједити обавезност доношења гранских 
колективних уговора кроз социјални дијалог, те информисао присутне о 
искуствима  развијених земаља у којима доносе или Закон о раду или Општи 
колективни уговор, што упућује на закључак да није неопхдно доносити Општи 
колективни уговор. 
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Кораљка Ковачевић – Марков је прочитала ставове своје СО, и истакла да већина 
радника поставља питање да ли треба да потписују петицију коју је покренуо 
ССРС, те да би требало изаћи са саопштењем за раднике о томе које су наше 
активности око овога. 
 
У расправи су учествовали и остали чанови Главног одбора након чега су 
донешени следећи закључци:  
 

1. Доставити информацију -  саопштење свим СО у циљу информисања 
чланства о нашим ставовима и активностима по питању расправе и учешћа 
у доношењу новог Закона о раду. Информацију истаћи на огласним таблама 
те исту презентовати на пригодим састанцима органа синдикалних 
организација као и у стручним круговима са циљем анaлизе предложених 
рјешења те нуђења приједлога и допуна истих. 

2. У  ту сврху, данас је  формирана Радна група која ће пратити сва дешавања и 
активности по питању доношења новог закона о раду у саставу:  Слободан 
Остојић, Залтко Танасић, Небојша Бјелица, Зоран Деспотовић и Обрад 
Белензада уз учешће спољних сарадника уколио то буде потребно. 

 
А.Д. 4. 
 
На основу пристиглих захтјева Главни одбор је донио одлуке о: 
 Новчаној помоћи породици Дамјана Мрчете у износу од 500,00 КМ. 
 Новчаној помоћи породици Баранкице Видаковић у износу од 500,00 КМ. 
 Новчаној помоћи за лијечење раднику „Електропреноса“ Дубравку 

Полетану  у изосу од 500,00 КМ. 
 Новчаној помоћи Вукосав Драгану за лијечење сина Матије у износу од 

500,00 КМ 
 

А.Д. 5. 
 
На основу усменог захтјева предсједника СО „Рафинерије нафте“ Брод, Ђорђа 
Цвјетковића, одобрана је додјела средстава у износу од 1000,00 КМ за 
организовање меморијалног турнира у фудбалу. 
 
Главни одбор је упознат са информацијом о позиву за присуство Спортским 
играма  Независног синдиката упосленика „Електропривреде ХЗ Херцег Босне“ из 
Мостара. Задужује се предсједник Синдикада да одабере екипу која ће отићи у 
посјету. 
 
 
Достављено: 

- члановима Главног одбора                                                         Предсједник 
- а/а                                                                                          

                                                                                                           Слободан  Остојић 
 
 


